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ACTA DE LA REUNIÓ EXTRAORDINÀRIA 1/2021 DEL CONSELL D’ESTUDIS DE 

L’ENSENYAMENT DE PSICOLOGIA 

 

Data: dijous, 21 de gener de 2021 

Hora: 13 h en convocatòria única 

Lloc: reunió telemàtica 

 

 

Assistents: 

 

PROFESSORS/ES 

Maite Barrios Cerrejón 

Caterina Calderón Garrido 

Xavier Caldú Ferrús 

Montserrat Celdrán Castro 

Nuria Codina Mata 

M. José Corral López 

Maria Jayme Zaro, cap d’estudis 

Mercè Martínez Torres 

Maribel Núñez Peña 

Javier Onrubia Goñi 

Ferran Pons Gimeno, secretari 

Neus Roca Cortés 

 

ESTUDIANTS 

Francié Agudelo Velásquez 

Dídac Agulló Marco 

Hanna Crespo Campoy 

Priyanka-Ratna Raju  

Marc Galé González 

Emma Rourera 

Enric Jané Calleja 

Gerard Quílez Relaño 

Sara Sanchez Avila 

Jessica Senra Lago 

Jana Subirana Navarro 

 

PAS 

David Cateura Sanz 

 

http://www.ub.edu/psicologia/
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Ordre del dia 

 

1. Previsió de la docència del segon semestre 2020-21 

2. Canvis de grup 

3. Proposta de bones pràctiques en la comunicació per correu electrònic 

4. Torn obert de paraules 

 

 

Desenvolupament de la sessió 

 

La cap d’estudis inicia la sessió desitjant un bon any als membres del Consell d’Estudis i fent 

un record a l’Antonio del Cerro, que va ser cap d’estudis al llarg de vuit anys. Seguidament 

felicita la Mercè Martínez, membre del Consell d’Estudis i nova vicedegana de Relacions 

Externes, càrrec que ocupava l’Antonio del Cerro; així com la Montse Celdrán, que substitueix 

a l’actual vicerectora d’Estudiants en el càrrec de Secretària Acadèmica de l’equip deganal. 

Tanmateix, aprofita per demanar substituts/es representants de les respectives seccions a les 

que pertanyen. 

Finalment, fa un recordatori que estan en marxa les enquestes de professorat i ensenyament, i 

que és molt important participar-hi, per millorar la qualitat docent de l’ensenyament. 

 

1. Previsió de la docència del segon semestre 2020-21 

 

La cap d’estudis planteja l’escenari previst pel proper semestre segons  arribem a una fase de 

docència mixta – en aquest cas, la presencialitat hauria de fer-se amb grups estables i dividits 

en subgrups, com hem fet al primer semestre. Però donat que al juliol la UB ens va donar la 

instrucció de programar la docència de segon semestre com a 100% presencial, la matriculació 

de les assignatures de segon semestre no asseguren grups estables. 

Primer curs - És possible definir grups estables doncs vam recomanar matricular al mateix 

grup i la majoria ho ha fet. Per tal raó estem revisant les matrícules i detectant aquells casos 

en què no s’acompleix haver matriculat les cinc assignatures al mateix grup, per tal de 

redistribuir-los en grups estables (alguns/es estudiants ja han demanat canvis, però recorda 

que es faran segons la disponibilitat dels grups). 

Segon i tercer curs - La diversitat de les assignatures que es cursen (degut a cursar 

assignatures de diferents cursos per reconeixements o repetidors, Erasmus, SICUEs, matrícules 

a temps parcial, etc.) impossibilita ara mateix la definició de grups estables. Per tant, no es pot 

preveure docència presencial (en el supòsit de docència mixta) per quart i sisè semestres. 

Quart curs (vuitè semestre)-  Sí es podrà fer docència presencial, si és el cas, pel que fa a les 

dues assignatures obligatòries que s’imparteixen i a les optatives. 

 

Es recorda explícitament que aquesta informació és susceptible de ser modificada sempre en 

funció de les directrius del ProciCat i dels òrgans de gestió de la UB (Rectorat), només es 

planteja l'escenari immediat. 

 

La professora Mercè Martínez pregunta si cal modificar el pla docent. La Cap d’Estudis respon 

que, de moment, s’ha d’esperar instruccions. La professora Montserrat Celdrán vol saber si 
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s’aprofitaran les aules que no s’utilitzaran. Es respon que sí, per distribuir els alumnes de primer 

i quart cursos. La professora Neus Roca pregunta qui decideix això: l’equip deganal o el Consell 

d’Estudis. La Cap d’Estudis diu que decideix el grup de gestió de docència on està implicat 

deganat, coordinacions de màsters i cap d’estudis, seguint les pautes que el responsable Covid 

de la facultat, David Gallardo, facilita. 

Enric Jané pregunta si les avaluacions es faran presencials o no presencials. Ell prefereix 

presencials, i diu que gran part dels alumnes també. La Cap d’Estudis exposa que la última 

instrucció de rectorat aconsella fer les avaluacions online, però ni obliga ni prohibeix fer-les 

presencials. La decisió no és de centre, en darrer terme és el professor de l’assignatura qui 

decideix. Nosaltres, com a Consell d’Estudis i Facultat hem recomanat online. Si es fa presencial 

es respecten les mesures de seguretat. La Cap d’Estudis diu que recull la inquietud i que es pot 

fer un altre consell extraordinari per tractar la temàtica. La professora Maria José Corral 

pregunta en quin moment es tindran fets els subgrups A, B i C en les assignatures de primer 

curs. La Cap d’Estudis primer distribuirà els alumnes en grups estables i després dividirà. Exposa 

que calcula que ho tindrà la setmana vinent. 

 

Es comenta que s’ha de tractar el tema de les Jornades Culturals ja que als professors els 

interessa saber-ho,  i per tant és important que els alumnes diguin alguna cosa. Gerard Quilez 

diu que no s’ho han plantejat, la situació és complicada. 

  

2. Canvis de grup 

 

La cap d’estudis explica que no s’ha obert un període oficial per demanar canvis de grup (la 

previsió inicial es corresponia amb docència completament presencial),  donat el caràcter 

online de la docència, que ha d’assegurar que l'alumnat tingui accés a totes les activitats 

docents sense que la presencialitat sigui una condició pel seguiment de la docència 

(presencialitat virtual en aquest cas). Malgrat això, s’han anat atenent totes les sol·licituds 

individuals que han arribat per correu electrònic i s’han anat resolent segons els criteris de 

canvi de grup aprovats pel Consell d’Estudis, amb la condició imprescindible d'existència de 

places al grup sol·licitat: incompatibilitat horària amb feina i motius familiars greus, tot 

degudament justificat. Els solapaments mai han estat un criteri prioritari i sempre s’han valorat 

en finalitzar les resolucions justificades i segons les places disponibles aleshores. 

 

Emma Rourera diu que si no s’obre període de canvis no donem opció a què es buidi un grup 

i s’omplin d’altres. La Cap d’Estudis comenta que actualment està resolent els casos de primer 

curs. Es va intentant tancar el que és més urgent. Demana als representants que ho expliquin 

bé als estudiants.  

S’atenen peticions individuals per evitar demandes massives i donat que la docència serà 

online. 

La professora Neus Roca diu que en altres facultats s’obliga als estudiants a matricular-se amb 

un únic grup tancat, per bloc. Enric Jané defensa aquesta opció, de fet comenta que a la UPC 

es feia així. Gerard Quilez diu que és una Facultat amb un nombre molt gran d’estudiants. La 

cap d’estudis recorda que va fer un estudi sobre la matriculació i els canvis de grup als diferents 

ensenyaments de la UB, que va compartir amb el Consell d’Estudis, i sempre hi ha opcions a 

matricular diferents grups, malgrat variï l’organització dels grups. 
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3. Proposta de bones pràctiques en la comunicació per correu electrònic 

 

Davant la diversitat de correus que rebem caldria fer una mena de petita guia amb alguns 

punts bàsics que facilitin la comunicació i també respectin uns mínims ètics. En termes generals, 

identificar-se adequadament, amb correu institucional, indicant nom i NIUB, i què es vol 

exactament; i mantenir un to respectuós sempre. Hi ha queixes sobre correus caracteritzats per 

manques de respecte, insults, amenaces, fins i tot anònims, que no es poden admetre i s’haurà 

d'intervenir. Es recorda que al Codi ètic d’integritat i bones pràctiques de la UB, apartat 6, es fa 

referència al respecte, concretament: 

 

6.1. Estudiants, personal acadèmic i personal d’administració i serveis tenen dret al respecte 

per la seva persona, els seus drets i el seu treball 

6.2. Les autoritats acadèmiques i administratives han d’assegurar aquesta convivència 

respectuosa a la Universitat. 

 

La comunicació per correu electrònic ha de respectar uns mínims de consideració ètica vers 

qui rep el missatge. 

 

La professora Maria José Corral diu si s’ha pensat en afegir alguna advertència, però amb 

seguretat jurídica. La Cap d’Estudis la convida a participar per fer aquesta guia, així com també 

ho estén a la resta de membres del consell. S’ofereixen els alumnes Enric Jané, Emma Rourera, 

Priyanka-Ratna Raju,  i els professors Ferran Pons i Maria José Corral. La professora Mercè 

Martínez comparteix un text que té posat en el seu fòrum social d’assignatures. 

 

4. Torn obert de paraules 

 

Jessica Senra comenta que han fet una enquesta amb l’alumnat sobre la presencialitat i la 

virtualitat, així com de la forma en què es realitza l’avaluació; comenta que deixa un enllaç. La 

Cap d’Estudis diu que enviarà l’enllaç entre la resta dels membres del Consell d’Estudis. 

 

La professora Mercè Martínez diu que a la reunió de la secció preguntaven si teníem idea de 

quants exàmens presencials s’havien fet fins al moment (avaluació continuada, avaluació única, 

reavaluació), així com la taxa de rendiment. Es recorda que les dades es publiquen a l’espai 

VSMA i poden ser consultades per tots els membres de la UB, però que de moment només les 

recull el Giga sense els càlculs de rendiment corresponents. 

 

Emma Rourera comenta que estaria bé animar o suggerir als professor que gravin al menys 

l’àudio de les classes. Se li explica que cada docent decideix si ho fa o no, però en cap cas es 

pot obligar. 

Per altra banda Emma Rourera creu que no s’haurien de fer presencials els exàmens amb la 

situació actual (amb casos de Covid, contactes, etc.). La Cap d’Estudis exposa que a qui no pot 

sortir de casa per Covid o per quarantena se li assegura el dret d’avaluació buscanat 

alternatives, sempre i quan pugui documentar la seva situació. 
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Finalment Emma Rourera exposa que creu que no hi hauria problemes amb canvis de grup si 

el procés de matrícula fos diferent. La professora Maite Barrios diu que es podria fer arribar al 

Consell d’Estudis quins aspectes i problemes es troben els alumnes quan es matriculen, per tal 

d’ intentar trobar la millor solució possible, si escau. Emma Rourera respon que ella 

s’encarregarà de recollir aquesta informació. 

 

La professora Mercè Martínez s’acomiada del Consell d’Estudis (el 19 de gener van ser 

nomenades Mercè Martínez i Montserrat Celdrán com a Vicedegana d’Organització i Relacions 

Externes, i Secretària Acadèmica respectivament) 

 

La cap d’estudis aixeca la sessió a les 14,30 h de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 

 

El secretari 

 

Vist-i-plau 

La cap d’estudis 
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